
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 2. september 2015 stillet følgende 

spørgsmål nr. 120 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S). 

 

Spørgsmål nr. 120:  

”Vil ministeren redegøre for, hvad ministeren foretog sig, da BIOS ca. 26. august 2015 

tilkendegav over for Region Syddanmark, at vagtplanen kun meget vanskeligt hang 

sammen og i meget høj grad byggede på frivillighed blandt deres ambulancemand-

skab?” 

 

Svar: 

Som det også fremgår af svar på spørgsmål S 86, stillet af medlem af Folketinget Kar-

sten Høge (SF), så fandt jeg det ikke tilfredsstillende, at BIOS har givet Region Syd-

danmark oplysninger om sin vagtplan, som viste sig ikke at holde stik.  

 

Som jeg er oplyst, har Region Syddanmark iværksat en stram overvågning af BIOS, li-

gesom regionen vil iværksætte en ekstern undersøgelse af forløbet.  

 

Afslutningsvis vil jeg godt præcisere, at det er regionsrådet, som har ansvaret for at 

stille ambulanceberedskab til rådighed for de borgere, som har behov herfor. Det er 

også regionens ansvar at sende opgaven i udbud i overensstemmelse med de gæl-

dende regler samt at indgå aftale med en evt. entreprenør om varetagelsen af opga-

ven. 
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